
Nieuwsbrief 10 
 

Waterstof Tiny House inloopavond 

31 mei 19.30 – 21.30 uur 
 
Op dinsdagavond 31 mei organiseren we een inloopavond in en bij het Waterstof Tiny 
House. Koffie en thee staan klaar! 
 
We laten graag verschillende manieren zien om je woning te verwarmen: all electric, 
waterstof en de combinatie met een hybride warmtepomp. Hoe kun je bijvoorbeeld je 
huidige cv-ketel combineren met een hybride warmtepomp en hoe kun je die hybride 
waterpomp later eventueel combineren met een waterstof cv-ketel?  
 
Uiteraard vertellen we ook graag over het waterstof project en beanwoorden we de vragen 
die je hebt. Het Waterstof Tiny House is voorzien van een waterstof cv-ketel zodat je een 

goed beeld kunt krijgen van wat er in je huis komt als je overstapt op waterstof. 

 
Kun je er niet bij zijn en wil je wel graag meer weten? Neem dan contact op met Sjoerd 
IJdema voor het maken van een afspraak, sijdema@partoer.nl of via 06-39845075. 
 

De eerste ervaringen van Sjoerd in het 
Waterstof Tiny House 

 
Het Waterstof Tiny House staat sinds enkele weken bij de Erflanden. Daarmee is er nu een 
mooie plek voor het waterstof project. Het is vooral ook een plek waar jullie als bewoners 
langs kunnen komen; voor een kop koffie, om een vraag te stellen of in gesprek te gaan. 
De loop zit er al mooi in! En de belangstelling is heel divers: de een is nieuwsgierig naar het 
huisje, de volgende wil het naadje van de kous weten over het waterstof project en nog een 
ander heeft een heel specifieke vraag over waterstof.  
Het krijgen van volledige antwoorden op vragen die leven is erg belangrijk. Dat hoor ik terug 
in de gesprekken die ik heb. Sommige vragen kan ik meteen beantwoorden, andere vragen 
moeten we uitzoeken en er zijn ook nog vragen die nog niet beantwoord zijn, simpelweg 
omdat de antwoorden er nog niet zijn.  Daar wordt wel hard aan gewerkt natuurlijk. Het is 
van belang alle aspecten van het project uit te werken en zodoende een duidelijk beeld te 
geven. Zo werken we samen toe naar steeds meer duidelijkheid voor iedereen. Dat helpt om 
een goede afweging te kunnen maken.  
 
Het tiny house is ook een vergaderplek voor de bewonersraad. Ook al was het nog even een 
beetje behelpen tijdens de eerste vergadering op deze locatie: er was nog geen stroom, 
koffie, thee en stoelen werden meegenomen om toch iedereen een plekje te kunnen geven. 
Maar het werkte uitstekend; fijn om dichtbij huis te kunnen overleggen.  
 



Ondertussen wordt het tiny house verder ingericht met een goede vergadertafel, stoelen, 
verlichting en wordt water en elektriciteit aangesloten. Daarmee wordt de vaste uitvalsbasis 
voor het project en voor mij als jullie projectleider steeds completer. 
 
Het tiny house wordt ook gebruikt om andere partijen te informeren. Eerst ging het huisje 
op reis door Drenthe en zelfs naar Den Haag, nu blijft het staan op een plek en kunnen 
belangstellingen er op bezoek komen. Zo is er al een groep Canadezen langs geweest om 
informatie te halen over het tiny house en het waterstof project. In april zijn er 14 lectoren 
van de Hanzehogeschool op bezoek geweest met hetzelfde doel. En dan was er ook nog een 
aantal leerlingen van groep acht op bezoek om met eigen ogen dit mooie project te bekijken.  
 

Op bezoek in het Waterstof Tiny House 
 
Je bent van harte welkom in het Waterstof Tiny House. In mei is Sjoerd er op de volgende 
dagen: 

• Dinsdag 10 mei, ochtend en middag 

• Woensdag 11 mei, ochtend en middag  

• Woensdag 18 mei, ochtend en middag 

• Donderdag 19 mei, ochtend en middag 

• Dinsdag 24 mei, ochtend en middag en ’s avonds tussen 19.00 en 21.00 uur met de 
waterstof bakfiets op diverse plekken de wijk bij mooi weer, om vragen te 
beantwoordenen kennis te maken 

• Woensdag 25 mei, middag en ’s avonds tussen 19.00 en 21.00 uur met de waterstof 
bakfiets op diverse plekken de wijk bij mooi weer, om vragen te beantwoorden en 
kennis te maken 

   
Het is handig om een afspraak met Sjoerd te maken via sijdema@partoer.nl of via 06-
39845075. Dan weet je zeker dat hij tijd voor je heeft. 
 

 

Feit of fabel 

Bij het verduurzamen van jouw woning wil je een weloverwogen beslissing nemen. Maar er gaan 
veel verhalen rond over waterstof. Daardoor is het soms best lastig om te overzien wat wel of niet 
klopt. En wat je er eigenlijk zelf van vindt. Dat snappen we goed. Daarom nemen we in deze serie 
een aantal gehoorde uitspraken over waterstof onder de loep, samen met een expert op het 
gebied van de energietransitie: Dr. lr. Jan-Jaap Aué. Samen ontleden we een stelling. Klopt het wat 
er gezegd wordt? Of hebben we te maken met nuances? En wat betekent het eigenlijk voor jou, als 
je jóúw woning verduurzaamt met een waterstof cv-ketel?  
 
 
 

Stelling: DUURZAME ENERGIE VIA WATERSTOF 
IS PER DEFINITIE EEN STAP VOORUIT 

 
 

Dr. lr. Jan-Jaap Aué verklaart: 



Voor mij is het zo klaar als een klontje: duurzame energie toepassen – in welke vorm dan ook – is 
áltijd beter dan niets doen. Dat geldt dus ook zeker voor het installeren van waterstof cv-ketels in 
bestaande woningen. Toch klinkt er soms best wat weerstand onder de mensen. Als je dan het 
gesprek aangaat, door te vragen ‘Waarom ben je nu echt tegen?’, klinken er vaak een aantal 
terugkerende antwoorden of weerstanden. Daar reageer ik graag op. 
 

 
1) ‘‘Het is een heel duur plan met veel gedoe, dus ik ben tegen’ 
Het is nu eenmaal een feit: waterstof gaat er komen. De vraag is alleen: ook bij jou thuis? Er 
is immers altijd een alternatief. Het staat mensen vrij om compleet elektrisch te gaan met 
een waterpomp, óf over te stappen op waterstof cv-ketels. Wil je op een warmtepomp 
overstappen? Dat kan: de gasleiding wordt weggehaald, zodat deze de rest van de woningen 
in de straat niet blokkeert. Maar dat kost je als bewoner uiteindelijk veel meer, want je zult 
een investering moeten doen om je huis klaar te maken voor all electric. Terwijl het eigenlijk 
heel positief is dat je precies in de woonwijk van de waterstof-pilot woont: het maakt dat je 
zo goed als kosteloos over kunt stappen op duurzaam verwarmen voor de levensloop van je 
woning (link naar stelling 1). En het scheelt ook een hele hoop gedoe: het is binnen een dag 
geregeld. Besef ook dat wanneer je het omdraait en je gewoon op aardgas zou blijven 
stoken, we uiteindelijk nog véél meer betalen met elkaar. Kosten die zich vertalen naar een 
hogere gasprijs, maar ook indirecte kosten in een ziekenkostenverzekering (want veel 
mensen worden ziek van de effecten van fossiele brandstoffen) en kosten van enorme 
programma’s om dijken rondom rivieren te verzwaren en te werken aan verbeterde 
kustverdediging omdat de zeespiegel stijgt. Als we al deze kosten eerlijk zouden doorrekenen 
in de gasprijs, dan was er nooit een discussie geweest. Er was dan een hele andere urgentie 
geweest, want fossiele brandstoffen zouden er onbetaalbaar door zijn. Dan waren we 
morgen per direct met z’n allen overgestapt op duurzame energie. Dus of het een duur plan 
is? Dat is maar net hoe je het bekijkt.  

 
2) ‘Ik geloof niet in klimaatverandering, dus ik ben tegen’ 
De klimaatverandering binnen de grenzen van wetenschap is reëel; de kans dat het niet zo is, 
is gewoon heel erg klein. Maar laat ik voor nu even meegaan in die twijfel; stel dat het toeval 
is dat de zomers steeds heter worden; en stel dat het toeval is dat er overal stormen zijn. Dan 
nog is er niks op tegen om naar een schonere leefomgeving te transformeren. Dan is 
duurzame energie altijd nog een stap vooruit ten opzichte van fossiele brandstoffen. Fossiele 
brandstoffen raken uiteindelijk op, die zijn niet circulair. En dus moeten we als land zijnde 
overstappen op een duurzaam energiesysteem, waarin we zowel waterstof als groene 
stroom mee moeten nemen. Want ook alleen groene stroom is niet voldoende: je zult ook 
waterstof in grote hoeveelheden nodig hebben om in de winter voldoende warmte te 
kunnen creëren. Immers: ook bij weinig zonuren en periodes waarin het minder waait, heb je 
grote andere buffers nodig om te kunnen voorzien in duurzame energie en daar is waterstof 
buitengewoon geschikt voor. Feit is dat waterstof er sowieso gaat komen. En als het er dan 
toch is, kun je voor jezelf nadenken over een slimme manier om het in te zetten, zodat je er 
ook persoonlijk je voordeel uit kunt halen.  

 
Conclusie: feit 
Duurzame energie toepassen – in welke vorm dan ook – is áltijd beter dan niets doen. Dat geldt dus 
ook zeker voor het installeren van waterstof cv-ketels in bestaande woningen. Je kunt kosteloos 
overstappen op duurzaam verwarmen voor de levensloop van je woning. En het scheelt een hoop 
gedoe: het is binnen een dag geregeld.  
 
Over Jan-Jaap 



Jan-Jaap Aué is directeur van Centre of Expertise Energy en daarnaast Lector Waterstoftoepassingen 
bij Hanzehogeschool Groningen.  
 
 


